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Občanskou poradnu provo-
zuje v Novém Městě na Mora-
vě a Bystřici nad Pernštejnem 
nestátní nezisková organizace 
Sdružení Nové Město. 

Cílem občanské poradny je 
poskytování služeb – občan-
ského poradenství. Klienti se na 
poradce mohou obrátit osobní 
návštěvou, telefonicky, dopisem 

nebo elektronickou poštou. Zá-
kladními principy poradenství 
je bezplatnost, nezávislost, ano-
nymita a nestrannost. Poradna 
poskytuje poradenství z těch-
to oblastí: sociální dávky a po-
moc, důchodové a nemocenské 
pojištění, rodinné vztahy, byd-
lení, pracovněprávní problema-
tika, majetkoprávní vztahy, po-

jištění, právní systém, spotře-
bitelství, ostatní dle problému, 
se kterým se klient na porad-
nu obrátí.

Kontaktní adresa:
Vratislavovo nám. 12, (poliklini-
ka), Nové Město na Moravě
tel.: 566 616 121
e-mail: ob.poradna@centrum.cz

po: 12.30 – 17.00 hod.
st.: 8.00 – 17. 00 hod.
pá: 8.00 – 12.00 hod.

Masarykovo nám. 1, (Městské 
muzeum), Bystřice nad Pern.
tel.: 566 551 599
út: 8.30 – 17.00 hod.
čt: 8.00 – 16.00 hod.
www.sdruzeninovemesto.cz

Moravské Budějovice • Pokud by se okresy kraje seřadily pod-
le chovatelských úspěchů, vypadalo by to takto: Třebíč, Žďár 
nad Sázavou, Havlíčkův Brod, Jihlava, Pelhřimov. To je totiž 
výsledek 18. ročníku Krajské soutěžní výstavy o pohár Vysoči-
ny v Moravských Budějovicích. Na místě byla k vidění zhruba 
stovka voliér drůbeže a holubů a asi čtyři stovky králíků. Tomu 
neodolala ani náměstkyně hejtmana pro regionální rozvoj Marie 
Černá (SNK). „Už jsem viděla spoustu domácích zvířat, ale ten-
hle si mne získal na první pohled,“ řekla Černá (na snímku) mě-
síčníku Kraj Vysočina. Foto Luboš Pavlíček

Marie Černá navštívila výstavu 
domácích zvířat v Budějovicích

Co se děje v kraji Havlíčkův Brod opět ožil knižním trhem
Havlíčkův Brod • Tisíce knih 
od desítek nakladatelů, 124 
knih dosud nepředstavených 
a spokojení čtenáři. To je ob-
raz letošního ročníku Pod-
zimního knižního trhu, který 
byl o víkendu 15. a 16. října 
v Havlíčkově Brodě.

Součástí programu byly odbor-
né semináře, autogramiády, au-
torská čtení a besedy se spisova-
teli. „Právě množstvím doprovod-
ných akcí si mne Podzimní knižní 
trh vždycky získá,“ řekla měsíční-
ku Kraj Vysočina v Havlíčkově 
Brodě krajská radní pro kulturu 
Martina Matějková (ODS) a do-
dala: „Trh je čítankovou ukázkou 
toho, jak propagovat knihy a na 
pár dní ukázat jedno město z Vy-
sočiny celému světu. A co je na 
tom nejlepší, za vším stojí žena.“

Na trhu byly tradičně uděle-
ny i ceny města Havlíčkův Brod 
za nejkrásnější knihy a proběhlo 
zde finále velké soutěže ve čtení 
a poznávání knih, nazvané Čtení 
na každý den.

Jihlava má nového primátora, 
Výborný je městským radním
Jihlava • Novým primátorem 
krajského města se v říjnu stal 
Vladimír Hink (ODS), který ve 
funkci vystřídal svého stranic-
kého kolegu Vratislava Výbor-
ného. Hinka po dohodě uvnitř 
koalice, kterou na magistrátu 
tvoří ODS, KDU-ČSL, ČSSD 
a Strana zelených volilo zastu-
pitelstvo 25 hlasy z 36 přítom-

ných městských poslanců. Vra-
tislav Výborný pak byl zvolen 
do městské rady.

Krajskému městu se tak vrá-
tila možnost mít svého primá-
tora i v krajském zastupitel-
stvu. Vladimír Hink totiž do 
zastupitelstva kandiduje, kdež-
to bývalý primátor Výborný 
nikoliv

Na snímku zprava ředitelka Podzimního trhu, spisovatelka, překladatelka 
a nakladatelka Markéta Hejkalová a krajskými radními Milošem Vystrčilem, 
Martinou Matějkovou a Ivo Rohovským (všichni tři ODS). Foto Luboš Pavlíček

Fotografická soutěž už má vítěze

V červencovém vydání jsme vyhlásili soutěž 
Za váš snímek fotoaparát. Až do 15. září jsme 
přijímali soutěžní fotografie, které nám měly po-
moci najít na Vysočině ta nejkrásnější místa. 
Snímků se nakonec sešlo velké množství a hod-
notící komise měla opravdu plné ruce práce. Ví-
tězem se nakonec stal Jan Koumar z Jihlavy se 
snímkem hradu Roštejna. Od kraje Vysočina zís-

kává fotoaparát, který mu 27. října osobně pře-
dá hejtman František Dohnal.

Ani ostatní snímky nebudou zapomenuty a po-
stupně na stránkách měsíčníku Kraj Vysočina 
jejich prostřednictvím navštívíme i další půvab-
ná místa našeho kraje. Všem účastníkům hry za 
snímky i soutěživost děkujeme. 
 redakce

Vysočina • Zdravé životní pro-
středí kraje ohrožují tisíce au-
tovraků. Na Vysočině jsou při-
tom nejméně tři firmy, které do-
sloužilý automobil zdarma zlik-
vidují.

Starý, nepojízdný automobil 
je pro životní prostředí nebez-
pečný. Brzdová kapalina, fri-
dex, olej z motoru i převodov-
ky, umělé hmoty a čalounění, to 
všechno jsou jedy, které vážně 
ohrožují přírodu a zdraví lidí. 

Musí být nejprve odborně zlik-
vidovány, spáleny, či recyklová-
ny a až poté může jít samotná 

karoserie a kovové části do běž-
ného procesu likvidace kovů. 

„Od června jsme zaznamena-
li pár desítek případů, kdy ma-

jitel staré auto nechal rozebrat 
na odborném vrakovišti. Přitom 
jen na Vysočině musí jít ročně 

o tisíce aut,“ říká krajský radní 
pro životní prostředí Ivo Rohov-
ský (ODS).

Lidé podle něj využívají mož-

nost uložení SPZ na dopravních 
úřadech a auto pak zlikvidu-
jí svépomocí, nebo vrak v hor-
ším případě nechají někde stát. 
„U nás za likvidaci vraku při-
tom vůbec nic neplatí a nao-
pak, získají potvrzení o ekolo-
gickém zneškodnění starého vo-
zu,“ vysvětluje Miroslav Marek 
z jihlavského Akuservisu Cakl, 
který se odborným zneškodňo-
váním nebezpečného odpadu 
zabývá.

Vraky aut představují pro přírodu hrozbu

Firmy, které mohou odborně zlikvidovat autovrak:

Jihlava Kovo – šrot s.r.o. Pávov 111

Golčův Jeníkov František Nohejl Obora 796

Jihlava Akuservis Cakl s.r.o. Bedřichov

Hasiči ocenili krajské politiky
Vysočina • Hasiči jsou spokojeni se spoluprací s krajem. Svědčí 
o tom medaile, kterou od nich získali hejtman František Dohnal 
(nez., KDU-ČSL), jeho náměstek Miloš Vystrčil (ODS) a před-
seda bezpečnostní komise Pavel Maslák (Nez.). Politici oceně-
ní získali za svůj přínos v oblasti požární ochrany a rozvoj dob-
rovolného hasičstva.

Dohnal nabídl Bulharům pomoc
Vysočina/Bulharsko • Před 
vstupem Bulharska do Ev-
ropy by mohla Vysočina 
tamním lidem pomoci vyva-
rovat se počátečních chyb. 
Po návštěvě bulharských re-
gionů Blagoevgrad, Smoljan 
a hlavního města Sofie to 
řekl hejtman František Do-
hnal (nez. KDU-ČSL).

Ten svým tamějším protějš-
kům představil zejména zkuše-
nosti Vysočiny se získávání pe-
něz z předvstupních fondů. Bul-
harské straně také nabídnul kon-
krétní spolupráci při společném 
projektu. 

Vyvrcholením návštěvy by-
lo přijetí české delegace minis-
trem pro místní rozvoj a veřejné 
práce Bulharska Valentinem Ce-
rovským. Součástí doprovodného 

programu byla návštěva kaskády 
vodních děl Sandanska Bystrica, 
kterou v nedávné době úspěšně 
zprivatizovala česká firma. 

„Český velvyslanec, pod jehož 

záštitou jsme bulharské kraje na-
vštívili, má zájem také o obchod-
ní misi z Vysočiny. Myslím, že 
by to pro naše podnikatele bylo 
užitečné,“ řekl hejtman Dohnal.

Ministr Valentin Cerovski a hejtman František Dohnal. Foto: archiv kraje

Kraj bude hledat mluvčího
Vysočina • První tisková 
mluvčí Vysočiny Radka Bur-
ketová k 15. říjnu tohoto 
roku odešla do nového za-
městnání. Kraj tak bude 
brzy hledat náhradu.

„Radka Burketová s námi od 

začátku vytvářela nejen obraz 
nového úřadu, ale obraz celé Vy-
sočiny. Také ona má zásluhu na 
tom, že jsme získali několik oce-
nění od odborníků i veřejnosti 
za to, s jakou otevřeností o prá-
ci kraje informujeme,“ popisuje 
působení Burketové na kraji šéf 

hejtmanova sekretariátu Martin 
Kalivoda. 

Kraj v nejbližších týdnech na 
svých webových stránkách a pro-
střednictvím inzerce v tisku vy-
píše výběrové řízení na nového 
mluvčího.

(pokračování na straně 6)


